
 
                              PROTOKÓŁ  Nr XII/2011 

 
z XII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 29 grudnia  2011r. w budynku administracyjnym 
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.10.  
                                Ad.1.  Otwarcia XII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych na Sesji radnych, sołtysów i 
gości zaproszonych.   
       Przewodniczący Rady poinformował,  Ŝe na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
15-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Następnie  odczytał  porządek XII Sesji Rady Gminy: 
    1. Otwarcie XII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
    2. Przyjęcie porządku XII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
    3. Przyjęcie Protokołu z  XI  Sesji Rady Gminy. 
    4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  
    5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
    6. Interpelacje i zapytania radnych. 
    7. Uchwała w sprawie  przyjęcia Programu Profilaktyki i     
        Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na  
        2012  rok. 
    8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej    
       Gminy Solec-Zdrój na lata 2011 – 2021. 
    9. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budŜecie gminy na 2011r. 
Poszerzono  porządek o pkt : 
   9a/Uchwała w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 
        Gminy Solec-Zdrój na lata 2012 – 2016” 
   10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
   11. Wolne wnioski i zapytania. 
   12. Zakończenie obrad.                                                                                
       Proponowany porządek posiedzenia  poddany pod głosowanie radnych, został  przyjęty  
jednogłośnie. 
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeŜeń ani uwag do  
protokołu z  XI Sesji Rady Gminy.  
Protokół uznany został za przyjęty .        
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  
uchwał podjętych na XI  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeŜeń.  
Informacja – w załączeniu. 
                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny Czesław Zeliasz: 
-  W Piestrzcu rozwieszone były fałszywe informacje o wysokości podatku rolnego. 
- Na drodze obok młyna znajdują się duŜe wyrwy. 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- Cz jest moŜliwość, aby w bieŜącym roku Gmina uregulowała naleŜność za gaz i prąd zuŜyty przy 
budowie świetlicy w Piasku Małym? 



- Ponawia wniosek o ustawienie barierek na drodze do śukowa. 
Radny Józef Nowak: 
- Podziękował  za remont drogi i wykopanie rowu. 
Radny Stanisław śelazny: 
- Cz jest  szansa, Ŝe w 2012 roku będzie dokończona droga od Zielonek? 
Radny Jan śubrowski: 
- Jak  w naszej gminie wygląda pomoc dla rodzin najbiedniejszych? 
- Czy  do rodzin z naszej gminy trafiła „szlachetna paczka”, poniewaŜ młodzieŜ zbierała produktu 
Ŝywnościowe w sklepach? 
- Czy 8 stycznia 2012 r. będzie zbiórka na rzecz WOŚP? 
- Jak gmina i powiat są przygotowani do zimy, chodzi o odśnieŜanie i sypanie piaskiem? 
- Czy Wójt moŜe zwrócić się do Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych o bonifikatę do  cen gazu na 
ogrzewanie mieszkań?  
- Mieszkańcy bloku zapytują co dalej z ich aktem notarialnym? 
Radny Jerzy Łukasiewicz: 
- Przed wyborami obiecał Wójt drogę od p. Biskupka do Zwierzyńca. Zrobiona została tylko do p. 
Biskupka a dalej nie. NaleŜy ją poszerzyć i dokończyć. 
- Przekształcić działki wzdłuŜ drogi  Zborów-  Janów na budowlane. 
- Ustawić barierkę na zakręcie. 
Radny Paweł Fortuna: 
-  Chodnik w Zielonkach osuwa się do rowu. 
- Posypanie drobnym kamieniem  miejsc gdzie były prowadzone roboty budowlane przy kanalizacji, 
nie jest wystarczające. NaleŜy nawieźć grubego kamienia. 
- Polepszyć oświetlenie na skrzyŜowaniu w Zielonkach. 
Radny Józef Zych: 
- Ustawić barierki na moście w Kolonii Zagajów. 
Radny Jan Powroźnik: 
- Zaplanować środki finansowe na remont dachu w świetlicy w śukowie. 
Radny Włodzimierz Grabda: 
-  Utwardzić drogę do p. Diabełka – ok. 100 m  i do p. Parchatki. 
Radny Jerzy Kopeć: 
- W odpowiedzi na jego pismo dotyczące poszerzenia poboczy dróg, starostwo poinformowało, Ŝe jest 
moŜliwość realizacji zadania w 2012 roku, po uprzednim porozumieniu się z gminą . 
- Podziękował za pomoc finansową przy remoncie świetlicy. Zwrócił się równieŜ o uregulowanie 
naleŜności za gaz i światło. 
- W 2012 r. wyremontować drogę do p. Angelusa. 
 Radny Stanisław Doktór: 
- Dlaczego oświetlenie uliczne w Wełninie jest wyłączone. 
- W dalszym ciągu niewyrównana jest droga Zielonki – Toczyska. 
- Czy będzie remontowana droga do Strumienia i czy gmina Nowy Korczyn jest zainteresowana 
połączeniem z Brzostkowem? 
- Ze względu na duŜy ruch, konieczna jest budowa chodnika w Wełninie. 
- Przy Rzosce ustawić drugą barierkę. 
Radny Kazimierz Pałys: 
- W dalszym ciągu niewykopany jest rów obok p. Misiaszka. 
- Czy jest coś wiadomo na temat drogi do łąk dworskich? 
- Na nowych rowach bobry zrobiły tamę i w dalszym ciągu łąki są zalewane przez wodę. 
 
Radny Jacek śółtak: 
- Dlaczego została zlikwidowana księga gości na stronie Solca? 
          Na pytania zgłoszone pod adresem powiatu odpowiedzi udzielił radny  
Andrzej Gądek: 



- Wszystkie wnioski i zapytania zgłaszane na Sesji radni powinni równieŜ składać do starostwa na 
piśmie. SłuŜy drogowe na bieŜąco  monitorują   wszystkie  zgłaszane uwagi i wnioski. Wiosną będą 
usuwane wszystkie zgłoszone niedociągnięcia. W 2012 roku powiat ma duŜe inwestycje do realizacji. 
- Zamierzeniem powiatu jest, aby zamiast budować chodniki przy drogach powiatowych, poszerzyć i 
wyasfaltować istniejące pobocza , oddzielając je linią od drogi głównej. Jest to praktyczniejsze i 
tańsze rozwiązanie. 
- W Ludwinowie podniesiony jest poziom wody z powodu tam wybudowanych przez bobry. 
                          Ad.7. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , Ŝe radni otrzymali  
projekty uchwał do zapoznania się  z nimi. Odbyły się równieŜ  posiedzenia komisji stałych Rady 
Gminy , podczas których mieli moŜliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną 
opinię.  
Wszystkie przedłoŜone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji.          
         W związku z powyŜszym Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał uchwałę w sprawie  
przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój 
na 2012 rok. 
Nikt nie zgłosił uwag w powyŜszej sprawie. Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta 
następującą ilością głosów: 
Za – 15,  
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0 . 
Uchwała Nr XII/61/2011 w sprawie e  przyjęcia Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych w Gminie Solec-Zdrój na 2012 rok  – w załączeniu. 
                       Ad.8. Następnie radni przystąpili do głosowania nad uchwałą w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2011 – 2021. Przewodniczący Czesław 
Stępień odczytał  i poddał pod głosowanie uchwałę w powyŜszej sprawie. Uchwała została przyjęta 
następującą ilością głosów: 
Za – 15 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 0 . 
Uchwała nr XII/62/2011 w sprawie  – w załączeniu.  
                     Ad.9. Skarbnik Gminy Zofia Kopeć poinformowała o dodatkowych zmianach 
wprowadzonych do uchwały w sprawie dokonania zmian budŜetu Gminy na 2011 r. w okresie po 
odbyciu posiedzeń komisji stałych. 
Uchwała nie budziła zastrzeŜeń . Po jej odczytaniu za przyjęciem głosowało – 15 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych.  
Uchwała Nr XII/63/2011 w sprawie  dokonania zmian w budŜecie gminy na 2011 r. – w załączeniu. 
                     Ad.9a. Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego  Programu 
Opieki nad Zabytkami Gminy Solec –Zdrój na lata 2012 – 2016. 
Nikt z radnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały. Poddana pod głosowanie została przyjęta 
następującą ilością głosów: 
 za przyjęciem – 15 radnych, 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała nr XII/64/2011 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy 
Solec-Zdrój na lata 2012 – 2016 – w załączeniu. 
                       Ad.10. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielił  
 Wójt Gminy Adam Pałys: 



- Ogłoszenia o których wspomniał radny Czesław Zeliasz są nieprawdziwe, poniewaŜ Rada dokonała 
obniŜki ceny za  kwintal Ŝyta, która jest podstawą naliczania podatku rolnego, w stosunku do ceny 
ogłoszonej przez Prezesa GUS.  
- Brak jest środków na uregulowanie naleŜności za gaz i prąd w świetlicach. Sołectwa muszą z 
własnych środków pokryć koszty. 
- Drogi do p. Diabełka i p. Parchatki będą  po kolei robione. 
- Remont drogi od Zielonek na razie nie jest planowany. W pierwszej kolejności będą robione drogi 
do zabudowań. 
- Dary Ŝywnościowe przekazane przez CARITAS, w porozumieniu z parafią w Solcu,  są przydzielane 
rodzinom  w trudnej sytuacji materialnej z całej Gminy. 
- Produkty do „szlachetnej paczki” zbierały dzieci szkolne. 
  Pan Grzegorz Ślusarki wyjaśnił, Ŝe podpisana jest umowa z PCPR, który rozprowadza zebrane przez 
młodzieŜ artykuły. 
- GCK wspólnie ze szkołą będą uczestniczyć w zbiórce na WOŚP. Za małe jest natomiast 
zainteresowanie włączeniem się w akcję ze strony stowarzyszeń. 
- Gmina jest przygotowana  do zimowego utrzymania dróg gminnych. Posiada sprzęt do odśnieŜania i 
sypania piaskiem. Utrzymanie  pozostałych dróg uzaleŜnione jest od kategoryzacji utrzymania. 
- Stowarzyszenie Gmin Uzdrowiskowych nie moŜe nam pomóc w uzyskaniu zniŜek za gaz zuŜyty do 
ogrzewania budynków. 
- Akt notarialny dla mieszkańców bloku będzie podpisany ze spółdzielnią mieszkaniową. 
- Droga do p. Biskupka była robiona ze środków na bieŜące utrzymanie. Obecnie ze względu na brak 
funduszy, dalsza budowa nie będzie  kontynuowana. 
- NaleŜy złoŜyć wniosek o zmianę m.p.z.p. w sprawie przekształcenia działek przy drodze Zborów – 
Janów na budowlane,  który będzie rozpatrywany przy zebraniu większej ich  ilości . 
- Wniosek w sprawie chodnika w Zborowie był zgłoszony do powiatu i będzie ponowiony. 
- Nie widzi moŜliwości poprawy oświetlenia w Zielonkach innej niŜ dostawienie osobnej lampy. 
MoŜe dobrym rozwiązaniem byłoby  ustawienie lampy z ładowaniem solarnym w Zielonkach i 
Wełninie. 
- O ustawienie barierek równieŜ były składane wnioski do powiatu. 
- Rada sołecka w śukowie przeznaczyła część środków z funduszu sołeckiego na remont remizy. 
NaleŜy przeliczyć na jakie prace wystarczą. 
- Drogi dojazdowe do budynków będą wykonywane sukcesywnie. 
- Termin uregulowania faktur za prąd i gaz jest do 5 stycznia 2012r. 
- Decyzję o ograniczeniu oświetlenia ulicznego w Wełninie podjął Wójt. 
- Odmownie został załatwiony wniosek o załoŜenie sygnalizacji świetlnej na drodze krajowej. Droga 
została jedynie oznakowana. 
- Droga Zielonki – Toczyska będzie robiona w asfalcie. 
- Drogę do Strumienia przejmie powiat. 
- Błoto powstałe przy budowie basenów mineralnych  jest codziennie sprzątane z drogi. 
- Rów obok p. Misiaszka wykona gmina wspólnie z powiatem. 
- Na drodze do łąk wycinane są krzewy. 
- Urząd występuje do ŚZMiUW o wydanie zgody na usunięcie Ŝeremi na ciekach wodnych.  
   Miejsca te znajdują się jednak w obszarze „NATURA 2000” i takie rozwiązanie nie jest moŜliwe. 
- Wójt zadecydował o usunięciu ze strony Solca „księgi gości”, poniewaŜ ordynarne wpisy dawały złą 
opinię o miejscowości i stanowiły raczej antyreklamę gminy. 
                       Ad. 11. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
             Pan Czesław Zeliasz: 
- Czy Warszawa i  Zarzecze w Piestrzcu będą odśnieŜane przez Gminę? 



- Pobocza na Wójczę. 
            Pan Jerzy Łukasiewicz: 
- Wójt obiecał drogę od Biskupka na Zwierzyniec i teraz ludzie dopytują się o jej budowę. 
             Pan Włodzimierz Grabda 
- Na wsiach Ŝyją ludzie, którzy nie otrzymują Ŝadnej pomocy Ŝywnościowej. Pomoc społeczna 
powinna dotrzeć do nich. Dary dostają ciągle te same osoby, niekoniecznie najbiedniejsze.  
            Pan Henryk Gajek: 
- WzdłuŜ chodnika od szkoły w Zborowie ciągnie się bardzo głęboki rów, który stwarza 
niebezpieczeństwo dla pieszych, zwłaszcza dla dzieci. Na końcu chodnika zrobił się mały staw. 
- Nie wszystkie dzieci jeŜdŜą autobusem szkolnym , poniewaŜ nie zatrzymuje się im blisko domu. 
- Utwardzić drogę od p. Biskupka do Zwierzyńca. 
            Pan Bogdan Pietrzyk: 
- Na wsiach powinny się odbywać spotkania z rolnikami w celu ustalenia ceny za  kwintal Ŝyta. 
             Pan Czesław Zeliasz: 
- Małe dzieci dochodzą do szkoły piechotą,  poniewaŜ autobus nie zatrzymuje się im blisko domu. 
            Pan Stanisław Grochowski: 
- Czy droga Sułkowice – Piasek Mały będzie odpowiednio oznakowana? 
            Pani Krystyna Liwara: 
- Zabezpieczyć barierką zakręt w Zagorzanach w kierunku  Ostrowiec. 
            Pan Krzysztof Chłopecki: 
-  Zakręt w Zagórzanach jest niebezpieczny zwłaszcza dla obcych. NaleŜy dołoŜyć jeden kręg 
betonowy i zamontować barierkę. 
- Na nowej drodze wzdłuŜ  cmentarza dołoŜyć kręg betonowy i poprawić uszkodzony juŜ przyczółek.  
            Pan Henryk Gajek: 
- Udostępnić plac pod zajazd dla autobusu szkolnego. 
            Pan Wiesław Sowiński: 
- Jakie kryteria obowiązują przy otrzymywaniu darów?  
            Pani Ewa Drobek: 
- Czy jest przewidywana budowa kanalizacji na Chinkowie? 
             Wójt Adam Pałys: 
- Obowiązkiem gminy jest zimowe utrzymanie dróg. 
- Droga do p. Biskupka została zrobiona w ramach bieŜącego utrzymania. JeŜeli radni uchwalą w 
budŜecie środki na jej dalszą budowę, to będzie robiona. 
- Przy przydziale darów Ŝywnościowych obowiązuje kryterium dochodowe 351 zł. na osobę w 
rodzinie. Sołtysi i radni powinni uczestniczyć we wskazywaniu osób, którym naleŜy się pomoc. 
- Przy budowie chodnika i rowu obok szkoły w Zborowie gmina nie partycypowała w kosztach. 
Będzie rozmawiał z przedstawicielem Zarządu Dróg w sprawie zgłoszonych nieprawidłowości. 
- Gmina nie ma obowiązku dowoŜenia dzieci do szkoły jeŜeli odległość od miejsca zamieszkania do 
szkoły jest mniejsza niŜ trzy kilometry. Wówczas obowiązek ten spoczywa na rodzicu. Utworzenie 
dodatkowych przystanków wydłuŜy czas jazdy autobusu i dzieci, które wstają do szkoły najwcześniej, 
musiałyby wstawać jeszcze wcześniej. Dowóz dzieci realizowany jest zgodnie z przepisami. 
- Droga do łąk, po usunięciu zakrzaczeń, będzie utwardzona w ramach środków na bieŜące 
utrzymanie. 
- Wójt nie moŜe interweniować  w GUS-sie w sprawie wysokości ceny za Ŝyto. 
- Znaki drogowe przy drodze na Sułkowice będą uzupełnione. 
- Był złoŜony wniosek do powiatu w sprawie poszerzenia i odwodnienia zakrętu w  Zagórzanach. 
Wystąpienie zostanie ponowione. 



- W 2012 roku podjęte zostaną działania mające na celu skanalizowanie pozostałych miejscowości 
gminy,  poprzez budowę oczyszczalni przydomowych. Zakłada się moŜliwość ich dofinansowania. 
                      Ad.18. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady Czesław 
Stępień dokonał zamknięcia XII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                             Czesław Stępień  

 

 

 


